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nież stosunku adwokata do klienta i opinii klienta korzystającego z usług adwo
kata. Na tle takiej wizji będzie dopiero możliwe twórcze ustosunkowanie się rów
nież do samych zasad etyki i godności zawodu.

Obrady pracowitego pierwszego dnia posiedzenia dobiegły końca.
W dniu 16.III.br., przed wznowieniem plenarnych obrad, pracowały Komisje: 

wnioskowa i finansowa '.
Na wznowionym posiedzeniu plenarnym przystąpiono do obrad nad sprawami 

finansowo-budżetowymi. Po wysłuchaniu sprawozdania skarbnika NRA adw. K. P o- 
t r z o b o w s k i e g o  z wykonania preliminarzy budżetowych za rok 1974 oraz 
sprawozdania Komisji Rewizyjnej i Finansowej Naczelna Rada Adwokacka, po 
udzieleniu Prezydium NRA absolutorium z działalności finansowo-gospodarczej za 
rok 1974, uchwaliła preliminarze budżetowe (NRA, CFSAA, FSK i „Palestry”) na 
rok 1975.

Następnie wysłuchano sprawozdania Komisji wnioskowej. Złożył je jej prze
wodniczący adw. dr Z. Z i e m b a ,  przedstawiając jednocześnie projekt uchwały. Po 
uwzględnieniu zgłoszonych poprawek do tego projektu Naczelna Rada Adwokacka 
podjęła w sprawie dalszego podnoszenia poziomu etycznego adwokatów odpowied
nią u c h w a ł ę ,  która poza analizą aktualnego poziomu etycznego adwokatury 
zawiera wskazanie środków i form działania, prowadzących do dalszego podno
szenia etyki.2

W związku -ze zbliżającą się rocznicą XXX-lecia zwycięstwa nad faszyzmem — 
zgodnie z wnioskiem zgłoszonym przez adw. I. Bolińskiego, dziekana RA w Bia
łymstoku, uczczono minutą milczenia pamięć ofiar faszyzmu.

W maju br. przypada XXX-lecie działalności Zrzeszenia Prawników Polskich. 
Zważywszy doniosłą rolę tej organizacji zarówno w społecznym jak i zawodowym 
życiu adwokatury, postanowiono włączyć się do obchodów mających upamiętnić tę 
rocznicę.

Na tym zakończyły się dwudniowe plenarne obrady Naczelnej Rady Adwo
kackiej.

Zamykając posiedzenie, prezes NRA dr Z. Czeszejko podziękował zebranym za 
udział w obradach i wypowiedzi w dyskusji.

O p r a c o w a ł  adw. Kazimierz Kaeppele

B.

Z  p rac Prezydium NRA

1.

W związku z wyboęem adw. dra Władysława P o c i e j a  na stanowisko wice
prezesa Naczelnej Rady Adwokackiej Prezydium NRA — na posiedzeniu w dniu 
25 marca 1975 r. — przyjęło jego rezygnację z pełnienia funkcji naczelnego redak-

1 P o d a je m y  n iże j sk ła d y  K o m isji p o w o łan y ch  na  p le n a rn y m  p osiedzen iu  NRA w  d n iu  
15.III.1975 r.:

K o m isja  w n ioskow a: p rzew o d n iczący : adw . d r  Z. Z iem ba , d z iek an  RA w e W rocław iu ; 
cz łonkow ie: adw . M. D ubois, d z ie k a n  RA w  W arszaw ie, adw . S. M acie jew ski, d z ie k a n  RA 
w  P o zn an iu .

K o m isja  f in an so w a: p rzew o d n iczący : ad w . E. S o roko , d z iek an  RA w  Z ie lone j G órze; 
cz łonkow ie: adw . E. G ryg ie l, d z ie k a n  RA w  O lsz tynie , adw . A. P ie rzak , d z iek an  RA w  K ie l
cach .

i  T e k st t e j  u ch w a ły  — p a trz : s tr . 2—4 n in ie jszego  n u m e ru .
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tora „Palestry", pozostawiając go nadal w składzie jej Komitetu Redakcyjnego. 
Przyjmując rezygnację adw. dra W. Pocieja, Prezydium NRA wyraziło mu jedno
cześnie podziękowanie za dotychczasową owocną działalność na stanowisku re
daktora naczelnego czasopisma.

Jednocześnie Prezydium NRA powierzyło pełnienie funkcji naczelnego redaktora 
„Palestry”, organu prasowego Naczelnej Rady Adwokackiej, z dniem 1 kwietnia 
1975 r. adw. Zygmuntowi S k o c z k o w i ,  dotychczasowemu zastępcy naczelnego re
daktora czasopisma.

2.

Analiza sytuacji finansowej zespołów adwokackich w II półroczu 1974 r.

Z przedstawionej na posiedzeniu Prezydium NRA w dniu 20 lutego br. analizy 
■wynikało, że w II półroczu 1974 r. działało 451 -zespołów adwokackich, w których 
czynności zawodowe wykonywało 3.848 adwokatów, a mianowicie 3.355 adwokatów 
pelnozatrudnionych oTaz 493 adwokatów-emerytów 'i rencistów. W porównaniu 
z I półroczem 1974 r. (patrz: „Palestra” z 1974 r. nr 12) ogólna liczba członków ze
społów adwokackich zmniejszyła się o 19 osób, przy czym liczba adwokatów peł- 
nozatrudnionych zmniejszyła się o 80 osób, natomiast liczba adwokatów niepełno- 
zatrudnionych zwiększyła się o 61 osób.

Obroty zespołów adwokackich w rozpatrywanym okresie wyniosły 211.123.854 zł, 
koszty zespołów zaś — 77.602.520 zł. Na wynagrodzenia brutto członków zespołów 
przypadło 133.521.334 zł, a wynagrodzenie netto wyniosło 113.709.098 zł.

Obroty adwokatów zatrudnionych w ograniczonym zakresie można określić sza
cunkowo na sumę 7.475.180 zł.

Koszty administracyjne zespołów adwokackich kształtowały się przeciętnie od 
34,3% w Izbie lubelskiej do 40,5% w Izbie szczecińskiej. W skali krajowej koszty te 
wyniosły średnio 36,7% i w porównaniu z I półroczem 1974 r. wzrosły o 1,1%. 
Graniczne wielkości kosztów administracyjnych zanotowały: najniższą — ZA Nr 1 
w Ropczycach (24,7%), a najwyższą — ZA Nr 1 w Słubicach (52,9%).

Z analizy danych o obrotach i wynagrodzeniach w zespołach adwokackich (bio
rąc pod uwagę tylko adwokatów pelnozatrudnionych) wynikają następujące wiel
kości:

w II półroczu 1974 r . m iesięczn ie

a) obrót na adwokata 60.700 zł 10.117 zł
b) wynagrodzenie brutto 38.406 zł 6.401 zł
c) wynagrodzenie netto 32.595 zł 5.432 zł

W dziewięciu izbach adwokackich wynagrodzenie netto jednego pełnozatrudnio- 
nego adwokata wyniosło więcej niż przeciętna krajowa (5.432 zł), przy czym naj
wyżej kształtowało się to wynagrodzenie w Izbie białostockiej (6.950 zł).

Przeciętne wynagrodzenie netto w skali krajowej adwokatów niepełnozatrudnio- 
nych wyniosło 1.470 zł.

Wszystkie zespoły adwokackie w kraju zarejestrowały w II półroczu 1974 r. 
166.250 przyjętych spraw z wyboru (na 1 adwokata — 43 sprawy) oraz 17.526 spraw 
z urzędu (na 1 adwokata — 4,6 sprawy). Najwięcej spraw z wyboru na 1 adwokata 
przypadło: w Izbie rzeszowskiej — 54, w Izbie opolskiej — 53, w Izbie wrocław
skiej — 52, w Izbie białostockiej — 50. Najmniejsza liczba spraw z wyboru na 1 ad
wokata przypadła w Izbie warszawskiej — 33.


